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stillet efter ønske fra Lars-Christian Brask (LA). 
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Spørgsmål 

Hvor mange virksomheder har benyttet skattekreditordningen i ligningslovens § 8 X fra 

indførelsen og indtil i dag? Svaret bedes opdelt årligt. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen:  

 

”Indeværende besvarelse vedrører selskaber, da det ikke er muligt maskinelt at udsøge 

personligt ejede virksomheders brug af skattekreditordningen. Det er endvidere Skattesty-

relsens vurdering, at personligt ejede virksomheder ikke anvender ordningen. 

 

Skattekreditordningen blev implementeret med virkning fra indkomståret 2012. Skattesty-

relsen har opgjort antallet af ansøgninger fra selskaber, der har anmodet om skattekredit 

for indkomstårene 2014-2022, samt antallet af udbetalinger under skattekreditordningen 

for indkomstårene 2018-2022. Det bemærkes, at det ikke er muligt at udsøge antallet af 

ansøgninger i perioden 2012-2013 samt udbetalinger i perioden 2012-2017 i Skattestyrel-

sen it-systemer, og at det vil kræve en omfattende manuel gennemgang af alle sager i peri-

oden at redegøre for antallet af ansøgninger for indkomstårene 2012-2013 og antallet af 

udbetalinger for indkomstårene 2012-2017, jf. tabel 1.  

 

Tabel 1. Ansøgte og udbetalte skattekreditter 
 

 
  Årstal Antal ansøgninger Antal udbetalinger 

2012 - - 

2013 - - 

2014 1.001 - 

2015 1.195 - 

2016 1.326 - 

2017 1.470 - 

2018 1.633 1.518 

2019 1.632 1.582 

2020 1.625 1.555 

2021 1.450 1.386 

2022 1.277 1.161 

I alt 12.609 7.202 
 

 

 
 Kilde: Skattestyrelsen 

Anm. 1) Det er ikke muligt at opgøre antallet af unikke selskaber, der har indsendt en søgning. Antallet af unikke selskaber, 
der indgår i opgørelsen, kan derfor være lavere end antallet af ansøgninger. 
2) Data er udsøgt den 24. januar 2024. Antallet af udbetalinger kan være reguleret som følge af efterfølgende kontrol af 
udbetalingerne. 
3) Data fra indkomstårene 2014-2015 kan indeholde oplysninger om sager vedrørende genoptagelse af selskabsskatten. 
Det kan være sager, hvor selskabet har anmodet om skattekredit, men aldrig har indsendt den korrekte webformular til an-
søgningen, samt sager, hvor selskaber har indberettet (meget) for sent. 
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